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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering. 

2. Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 28 november 2016. 

4. Anmäldes att protokollet från den 27 oktober 2016 

justerades den 28 oktober 2016. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2  

Gröna gator i Östermalm  

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I ett medborgarförslag beskriver förslagsställaren att 

Strandvägen, Narvavägen och Valhallavägen är i ett bedrövligt 

skick.  

Förslagsställaren föreslår att stadsdelsnämnden tar initiativ till 

att dessa gator vårdas lika bra som Karlavägens esplanad. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 oktober 2016. 

Dnr 2016-418-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Staket i Ruddammsparken 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i 

oktober 2016 om att ett staket sätts upp runt lekplatsen i 

Ruddammsparken, alternativt runt parken utmed de omgärdade 

gångvägarna. Ett önskemål framförs också om att omvandla en 

planteringsyta till lekgård för Futuraskolan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 november 2016. 

Dnr 2016-565-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Om att inrätta ett antal OSA-tjänster för att förstärka 
nämndens äldreomsorg 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom den 16 september 2016 om inrätta 

ett antal OSA-tjänster för att förstärka den kommunala 

hemtjänsten inom äldreomsorgen då det förekommer timanställd 

personal inom hemtjänsten. Enligt 5 kap. 7 § socialtjänstlagen 

ska nämnden erbjuda de funktionshindrade ”meningsfull 

sysselsättning”. Ett alternativ för sådan sysselsättning är så 

kallade OSA-anställningar som finansieras av staten.  

 

Mot bakgrund av detta föreslår förslagsställaren att Östermalms 

stadsdelsnämnd inrättar fasta tjänster samt att nämnden i 

samverkan med handikapporganisationerna och 

Arbetsförmedlingen inrättar ett antal OSA-tjänster för att stärka 

nämndens äldreomsorg. 

  
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 oktober 2016. 

Dnr 2016-524-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Sammanträdestider för stadsdelsnämnden år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesdatum för år 2017 i 

enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdesdagar 

för år 2017. Förslaget har anpassats till stadsledningskontorets 

tidplan för när beslut om tertialrapporter, delårsbokslut och 

budget 2018 med inriktning 2019 och 2020 ska fattas av 

nämnden. 

 

I förslaget till sammanträde i maj månad måste hänsyn tas till 

när stadens hedersbelöning äger rum. Svar kommer att lämnas 

till förvaltningen under våren 2017. 

 

Sammanträdesdag Plandokument 
2 januari 
(obs! måndag) 

Val av sociala delegationen 

2 februari Verksamhetsberättelse 2016 
23 mars  
12 april 
(obs! onsdag) 

Underlag till budget 2018 med 
beräkning för åren 2019 och 
2020 

17 (onsdag) eller 18 
(torsdag) maj 
pga hedersbelöning 

Tertialrapport 1 

15 juni  
24 augusti  
21 september Tertialrapport 2 
26 oktober  
23 november  
14 december Verksamhetsplan 2018 
 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 oktober 2016. 

Dnr 2016-603-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Fyllnadsval till sociala delegationen 2016 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden utser Viveca Wallqvist (MP) till ersättare 

i sociala delegationen till och med den 31 december 2016. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

I sociala delegationen är en plats som ersättare vakant för 

majoriteten, Östermalms stadsdelsnämnd. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2016. 

Dnr 2016-356-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Förlängning av avtal för hemtjänstinsatser nattetid 
och larmutryckning 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga nuvarande avtal med 

Aleris Omsorg AB för tiden den 1 juni 2017 till och med 

den 31 maj 2018. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

förlängningsavtalet. 

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

För att äldre ska kunna bo kvar hemma och känna sig trygga kan 

hemtjänst och trygghetslarm beviljas. Den enskilde väljer vilken 

hemtjänstutförare som ska utföra de beviljade insatserna. I de 

fall den enskilde har valt den kommunala hemtjänsten på 

Östermalm så utförs hemtjänstinsatser nattetid samt 

larmutryckning av en underleverantör.  

 

Nuvarande utförare är Aleris Omsorg AB, avtalet gäller till och 

med 2017-05-31. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 

beslutar om att förlänga nuvarande avtal med Aleris Omsorg AB 

ett år från 2017-06-01 till och med 2018-05-31. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 november 2016. 

Dnr 2013-41-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Konsekvenser av avskaffad boendeparkering för 
Östermalm 

Beslut 

1. Besvara skrivelsen med detta tjänsteutlåtande. 

2. Överlämna tjänsteutlåtandet till trafiknämnden för 

kännedom. 

 
Ärendet 

Tobias Sjö m.fl. (M), Mimmi Deljerud Engholm (L) och 

Maximillian Molin (C) överlämnade en skrivelse till 

Östermalms stadsdelsnämnd den 22 september 2016 om vilka 

konsekvenser en åtgärd som avskaffade boendeparkeringar 

skulle få för Östermalm. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 oktober 2016. 

Dnr 2016-533-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

yrkade bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till 

återremiss av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde först Moderaternas och 

Liberalernas förslag till återremiss mot att ärendet skulle 

avgöras vid dagens sammanträde. 

Nämnden beslöt att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet. 

 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns två förslag till 

beslut. Förvaltningens förslag till beslut samt Moderaternas och 

Liberalernas förslag. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg (M), Tobias Sjö (M), Andrea Ström (M), 

Marie Schött (M), Maria Blomqvist (M) och Mimmi Deljerud 

Engholm (L) anmälde att de inte deltar i beslutet. 
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Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet att avgöra ärendet vid dagens 

sammanträde till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut  

 

Att återremittera ärendet med hänvisning till vad som anförs 

nedan med avseende på avsaknad av svar på fråga 1 samt 2. 

  

Vi delar den rödgrönrosa majoritetens uppfattning om att rörlig 

trafik ska prioriteras framför stillastående trafik. Därmed är vi 

också beredda att göra motiverade förändringar för att nå dit 

men vi anser att det förslag som nu klubbats av fullmäktige är 

allt för färgad av politiska ställningstaganden snarare än att utgå 

från Östermalmarnas behov. 

  

I grund och botten anser vi att gatu- och kantstensparkering, i de 

lägen där behov föreligger, ska kunna tas bort men 

utgångspunkten ska alltid vara att de ska ersättas på något sätt. 

Antingen genom ny gatuparkering eller genom nya 

garageplatser. Vi ser allt fler indikationer från den rödgrönrosa 

majoriteten att det inte finns några konkreta planer på att ersätta 

de gatuparkeringar som föreslås försvinna.  

 

Ett avskaffande av boendeparkering är mycket problematiskt 

och kommer att medföra flera konsekvenser för 

Östermalmsborna. Det är uppenbart att majoritetens ambition 

med förslaget är avskräcka människor från att köra bil, något 

som visar på en bristande förmåga att förstå att många 

människor är beroende av bilen för att få vardagen att gå ihop.  

 

Stadsdelsnämnden och dess förvaltnings huvuduppgift är enligt 

stadgarna att stärka den lokala demokratin och delaktigheten i 

stadsdelen. Flera exempel på insatser för dialog finns inom 

ramen för stadsdelen. Således borde även dialog kring 

försämrad levnadsstandard för äldre, funktionsnedsatta och 

Östermalmsbor mitt i livet vara en del av dialogen. Extra 

anmärkningsvärt blir då när förvaltningen i svar på vår skrivelse 

väljer att inte redogöra för fråga två- hur dialogen med 

Östermalmsborna kommer att ske i denna fråga. Speciellt när 

flera grupper berörs av de förändrade riktlinjerna. Exempelvis 

personer med handikapptillstånd.  

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

24 november 2016 
Blad 11 

 

  

Vi anser inte, till skillnad från majoriteten, att politikers uppgift 

är att göra det svårare för människor – tvärtom. Vi anser att 

fokus bör ligga på att bekämpa utsläppen och bullret snarare än 

att bekämpa bilen som sådan. 
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§ 9   

Utredning om parkmiljöavdelningen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner organisationsutredningen som 

förvaltningens redovisning. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att, inom ramen 

för nuvarande organisation, utforma en handlingsplan för 

genomförande av de kvalitetsförbättringar som föreslås i 

utredningen. 

3. Uppföljning av kvalitetsförändringarna ska återrapporteras 

till stadsdelsnämnden i samband med 2017 års tertialrapport 

1. 

4. Att därutöver anföra 

 

Det är positivt att få ta del av förvaltningens utredning om 

parkmiljöavdelningen. Ett uppdrag som gavs av majoriteten 

i verksamhetsplanen och budgeten för 2016. Vi ser 

framemot att arbetet med kvalitetsförbättringar gällande 

bland annat tydliga samverkansstrukturer, effektiv 

avtalsuppföljning, förbättrad dialog mellan nämnd, 

förvaltning och medborgarna snarast inleds. 

 

Då förvaltningen avser att utforma en handlingsplan så snart 

beslut fattats i nämnden, vilket vi ser som mycket positivt 

önskar vi att återkopplingen kring resultatuppfyllelse 

redovisas i tertialrapport 1. 

 
Ärendet 

I samband med Östermalms stadsdelsnämnds beslut om 

verksamhetsplan och budget för 2016 uppdrog 

stadsdelsnämnden åt förvaltningen att utreda huruvida en 

återflyttning av enheten park och miljö är möjlig. I utredningen 

som har genomförts analyseras dels de ekonomiska 

förutsättningarna för en återflytt och dels de önskemål om 

förbättringar av kvalitet som legat bakom utredningsuppdraget. 

Flera förslag till kvalitetsförbättringar framförs i utredningen, 

med rekommendation om att genomföra dessa skyndsamt. I 

utredningen framhålls att kvalitetsförbättringar uppnås snabbare 

och mer effektivt genom en utveckling av processtyrningen än 

genom organisatoriska förändringar. En återflyttning av enheten 

beräknas även innebära en kostadsökning på cirka 250 000 

kronor per år för Östermalms stadsdelsnämnd. Förvaltningen 

föreslår därför att nämnden uppdrar åt förvaltningen att, inom 

ramen för nuvarande organisation, utforma en handlingsplan för 

genomförande av de kvalitetsförbättringar som föreslås i 
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utredningen. Förvaltningen föreslår också att uppföljningen av 

kvalitetsförbättringarna ska återrapporteras till nämnden i 

samband med 2017 års tertialrapport 2. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 oktober 2016. 

Dnr 2016-560-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar Miljöpartiets, 

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns två förslag till 

beslut, förvaltningens förslag till beslut och Miljöpartiets, 

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till beslut. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit Miljöpartiet, Socialdemokraternas 

och Vänsterpartiets förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för förvaltningens 

förslag till beslut enligt följande. 

 

1. Nämnden godkänner organisationsutredningen som 

förvaltningens redovisning. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen, att inom ramen för 

nuvarande organisation, utforma en handlingsplan för 

genomförande av de kvalitetsförbättringar som föreslås i 

utredningen. 

3. Uppföljningen av kvalitetsförbättringarna ska 

återrapporteras till nämnden i samband med 2017 års 

tertialrapport 2. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom förvaltningens förslag till 

beslut. 
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§ 10   

Partiell revidering av lokala riktlinjer för 
föreningsbidrag 

Beslut 

1. Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att beslutanderätten rörande aktivitetsbidrag för föreningar 

fortsatt ligger hos nämnden. 

3. Omedelbar justering. 

4. Att därutöver anföra 

 

Förenings- och aktivitetsbidraget är viktiga för de lokala 

föreningarna och den lokala demokratin och vi anser att beslut 

kring dessa inte bör fattas på delegation utan av nämnden. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden fastställde nya omarbetade riktlinjer 14 april 

2016. En partiell revidering av föreningsbidragets riktlinjer 

föreslås för att bättre anpassa bidragsgivningen till aktuella 

behov samt för att förbättra stadsdelsnämndens fortsatta 

arbetsprocesser och rutiner. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 oktober 2016. 

Dnr 2016-572-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar Miljöpartiets, 

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till beslut. 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

yrkade bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns tre förslag till 

beslut, förvaltningens förslag, Miljöpartiets, 

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag samt 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden hade antagit Miljöpartiets, 

Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till beslut. 
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Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut  

 

Att stadsdelsnämnden avslår de förändringar som vidtagits 

gällande föreningsbidragets riktlinjer. 

 

Att texten i riktlinjerna omarbetas för att förtydliga för den 

sökande och göra innehållet mer läsvänligt, men också för att 

förbättra förvaltningens fortsatta arbete med föreningsbidraget. 

 

Att föreningsbidragets olika delar förtydligas genom 

benämningarna verksamhetsbidrag och aktivitetsbidrag. 

 

Att stadsdelsnämnden fortsatt beviljar aktivitets- samt 

föreningsbidrag. 

 

Att ansöknings- och redovisningsblanketterna är utformade för 

att vara konsekventa och redogöra för en helhetssyn av hur 

föreningen arbetar, det vill säga ska innehållet av 

redovisningsblanketten spegla ansökningsblanketten.  

 

Att ansökningsdatum för verksamhetsbidraget fortsättningsvis 

kommer att sökas i förskott. 2016 års ansökningsdatum blir 

därför den 30 november, samt att 2017 års ansökningsdatum 

föreslås till den 30 december 2016 under övergångsåret. 

Fortsättningsvis föreslås den 30 november som 

ansökningsdatum för det nästkommande kalenderåret.  

 

Att ansökningsdatum vid fyra olika tillfällen under året för 

aktivitetsbidraget föreslås.  

 

Att ärendet omedelbart justeras. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas reservation. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 
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Det är viktigt att Östermalms ideella föreningar och 

utomstående organisationer inte är långsiktigt beroende av 

bidrag utan står stadigt med egen, långsiktig finansiering. Det är 

mest hållbart för såväl föreningarna som för skattebetalarna.  

 

Samtidigt betonar vi vikten av att bidrag från andra givare anges 

när föreningar lämnar in sin ansökan till stadsdelsförvaltningen. 

Det ska inte vara möjligt att få flera bidrag för samma ändamål. 

Vidare ställer vi oss positiva till att riktlinjerna betonar vikten av 

lokal förankring och att bidrag från förvaltningen endast ska 

fungera som ett komplement.  

 

Ideella föreningars och utomstående organisationers egna 

tillgångar ska alltid användas i verksamheten i första hand. 

Därför ställer vi oss frågande till att förvaltningen dubblerat 

gränsen för vad en förening får ha i tillgångar från ett 

prisbasbelopp till två prisbasbelopp utan att ange skälen till 

detta. Vi i Alliansen anser att föreningsbidrag ska användas i 

föreningarnas verksamheter och inte användas för att bygga upp 

ett starkt eget kapital.  

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

24 november 2016 
Blad 17 

 

  

§ 11   

Serveringstillstånd till Restaurang Stockholms 
Borgargille 

Beslut 

1. Stockholms Borgargille bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till slutet 

sällskap få servera vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stockholms Borgargille ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till slutet sällskap, i restaurang, dagligen 

mellan kl. 11.00 – 24.00 i Borgargilletslokaler på Nybrogatan 

60. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 november 2016. 

Dnr 2016-605-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Reviderat program för kvalitetsutveckling 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Finansroteln har skickat ut en remiss (dnr 124-742/2016) om 

reviderat program för kvalitetsutveckling för yttrande. I 

samband med Budget 2016 beslutades att stadens Program för 

kvalitetsutveckling från år 2012 ska revideras. Revideringen tar 

sin utgångspunkt i Vision 2040. Programmet beskriver 

inriktningen och de gemensamma ramar som ska gälla för 

stadens kvalitetsarbete. I det reviderade programmet beaktas ett 

antal identifierade utvecklingsområden, såsom målformulering, 

uppföljning och analys, resultatdialoger och utvecklade former 

för dialog med stockholmarna samt omvärldsbevakning på ett 

tydligare sätt än tidigare. Förvaltningen ställer sig positiv till 

förslaget om reviderat program för kvalitetsutveckling. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 november 2016. 

Dnr 2016-401-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Förslag till program mot våld i nära relationer och 
hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering.  

 

 
Ärendet 

Syftet med programmet är att motverka att våld i nära relationer 

och hedersrelaterat våld och förtryck uppkommer och att det 

upptäcks om det ändå skulle uppstå. 

 

Förvaltningen tycker det är bra att ett program mot våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck har tagits fram, 

det har efterfrågats av medarbetare ett övergripande dokument 

med en helhetssyn som avser hela staden. Dock anser 

förvaltningen, utifrån programområdets angelägenhet, att det 

föreslagna programmet bör vara politiskt förankrat hos både 

majoritet och opposition då programperioden spänner över 

mandatperioden. Förvaltningens uppfattning är att mörkertalet 

gällande våld i nära relationer är stort på Östermalm, och 

framförallt gällande äldre och funktionsnedsatta. Förvaltningens 

uppfattning är att det finns behov för ytterligare utbildning och 

vägledning för hur personalen ska kunna bemöta och hjälpa 

dessa grupper.    

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 oktober 2016. 

Dnr 2016-512-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade att nämnden antar förvaltningens 

förslag till beslut. 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

yrkade bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag enligt 

följande. 

 

Förslag till beslut  

 

Att delvis bifalla förvaltningens förslag 

Att i övrigt anföra följande: 

 

Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck är positivt och mycket välkommet. Vi konstaterar 

att förvaltningen har gjort ett gediget arbete med programmet 

och att det innehåller många bra förslag. Att utsättas för våld 

och förtryck är en inskränkning på människors frihet och 

integritet. Varje individ har rätt att leva och bestämma över sitt 

eget liv. När denna rättighet inte upprätthålls är det samhällets 

ansvar att agera och säkerställa att de grundläggande värdena i 

samhället bejakas.  

  

Det är dock förvånande att majoriteten inte strävar efter ett 

blocköverskridande samarbete, dels för att programmet ska vara 

gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett samarbete 

för ett mer långsiktigt och hållbart arbete.   

  

Samhällsorientering för nyanlända bör inkluderas i programmets 

beskrivning av verksamheter som bedriver ett förebyggande 

arbete. Det bör även tydliggöras vilket ansvar Stockholms stad 

som arbetsgivare har i frågan om stöd till anställda som blivit 

utsatta för våld.  

  

Civilsamhällets organisationer, myndigheter och experters 

kompetens är ovärderliga och behövs i arbetet för att motverka 

våld och förtryck, det är därför bekymmersamt att utomstående 

aktörer saknas i programmet. 

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas reservation. 
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§ 14   

Översyn av hastighetsgränser i Södermalm, Älvsjö, 
Norrmalm och Östermalm 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen är positiv till förslaget om nya 

hastighetsbegränsningar. Inom Östermalms stadsdelsområde 

innebär förslaget främst en sänkning från 50 till 40 km/h på 

huvudgator. Förslaget förväntas innebära ett minskat antal 

omkomna i trafiken och minskade utsläpp av koldioxid, samt 

bättre framkomlighet, som bidrar till ett säkrare, mer effektivt 

transportssystem och att uppnå stadens mål om minskad 

klimatpåverkan. Förslaget skulle också innebära förbättrad 

trafikmiljö för cyklister och gångtrafikanter.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 oktober 2016. 

Dnr 2016-506-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

I stora delar är förändringarna som föreslås motiverade. Det 

finns dock anledning att påminna om att trafikmiljön bör 

fungera för alla trafikslag och alla trafikanter. Såväl 

hastighetsplanen som förvaltningens kommentarer understryker 

den förbättrade trafikmiljön för cyklister och gångtrafikanter. 

Det vore bra om mer vikt lades vid samlade bedömningar, där 

även biltrafikanters intressen tas till vara.  
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§ 15   

Grönare Stockholm – förslag till nya riktlinjer för 
planering, genomförande och förvaltning av stadens 
parker och naturområden 

Beslut 

1. Remisen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anser att Grönare Stockholm ger en strategisk 

vägledning genom att tre övergripande mål beskrivs. 

Förvaltningen anser dock att målen behöver kompletteras med 

ett fjärde mål som beskriver visionen om hur 

Stockholmslandskapets karaktärsdrag och parkernas gröna 

kulturvärden ska förvaltas och utvecklas. Vidare saknar 

förvaltingen en beskrivning av vilka olika parkkaraktärer som 

finns i staden. 

 

Förvaltningen anser att stadsdelsnämndernas parkplaners roll 

och betydelse som underlag för fackförvaltningarnas 

områdesplanering behöver lyftas fram tydligare. 

 

Förvaltningen anser att det är angeläget att en strategisk 

samordningsgrupp bildas under ledning av 

stadsträdgårdmästaren. Styrgruppen för detta arbete bör enligt 

förvaltningen omfatta både fackförvaltningarnas 

förvaltningschefer och representanter från 

stadsdelsförvaltningarnas stadsdelsdirektörer. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 23 oktober 2016. 

Dnr 2016-511-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Närhet till attraktiva parker och grönområden är en av de 

viktigaste och mest uppskattade stadskvaliteterna bland 

stockholmarna. Grönska i form av små och stora parker, 

naturområden och välutformade gatumiljöer med träd, 
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fickparker, gröna väggar och tak gör staden mer inbjudande. 

Men det räcker inte att parker och grönområden bara finns till 

utan de kräver en väl genomtänkt utformning och omsorgsfull 

skötsel för att berika stadsbilden och bidra till en vackrare och 

mjukare stadsbild, ge skugga, fånga upp regnvatten, rena luft, 

gynna den biologiska mångfalden och skapa en säkrare 

trafikmiljö. Dessa frågor blir extra viktiga i en tid när Stockholm 

växer och ställer krav på att miljöfrågorna beaktas i ett tidigt 

skede i stadsplaneringen. Då ansvaret för att utveckla parker och 

naturområden delas mellan ett flertal nämnder och bolag 

behöver processer och ansvarsfördelning vara tydliga. Just detta 

är syftet med riktlinjerna för ett Grönare Stockholm.  

 

Dessvärre skapar föreslagna riktlinjer knappast mer tydlighet. 

Riktlinjerna skapar snarare en allmän begreppsförvirring, inte 

minst i förhållande gentemot stadens miljöprogram och 

översiktsplan. Stadens miljöförvaltning beskriver saken väl, 

”många olika begrepp används om samma sak och samma 

begrepp används för olika saker”. Detta innebär tyvärr att 

riktlinjerna riskerar att bli odugliga i förhållande till sitt syfte, 

nämligen att skapa en tydlig vägledning. Vi kan inte acceptera 

att staden beslutar om riktlinjer som gör stadens miljöarbete mer 

komplicerat för stadens verksamheter. Riktlinjerna ska finnas 

för att beskriva hur staden ska arbeta för att nå de mål som finns 

i miljöprogrammet och översiktsplanen, inte skapa förvirring. 

 

Givetvis krävs det också mer än övergripande riktlinjer för att 

förverkliga de positiva tankar som genomlyser dokumentet, det 

krävs även tillräckliga resurser. Stadens parker och 

grönområden behöver på många håll en upprustning, men det 

får inte ske på bekostnad av det löpande underhållet som vi 

upplevt sedan den rödgrönrosa majoriteten tog över ansvaret. 

Det finns många exempel på minskade ambitioner i stadsdelarna 

kring underhållet och inte kommer investeringarna göra det 

lättare med fler parker och grönytor att underhålla. Vi 

välkomnar den rödgrönrosa majoritetens treåriga 

investeringssatsning på grönstruktur men betonar att de stora 

utmaningarna ligger i att underhålla de parker och grönytor som 

redan finns.  

 
Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 16   

Detaljplan för Humlegården 89 i stadsdelen 
Östermalm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra en tillbyggnad på 

fastighetens befintliga hus och ge dem en ändrad takvinkel så att 

det blir möjligt att skapa vindslägenheter i två plan. Planens 

syfte är också att bekräfta befintliga planstridiga 

gårdsbyggnader i detaljplanen. Vidare syftar planen till att 

säkerställa byggnadens arkitektoniska kvalitéer och de 

stadsbildsmässiga värdena som byggnaden bidrar med. 

 

Stadsförvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget som är i 

linje med översiktsplanen för Stockholm där det anges att den 

centrala staden ska stärkas och fortsätta utvecklas. Tillskapandet 

av bostäder i den centrala staden främjar en hållbar utveckling 

inte minst på grund av de goda möjligheterna till hållbart 

resande. Den föreslagna påbyggnaden bedöms ha en tillräckligt 

varsam utformning varför förändringen av stadsbilden kan anses 

acceptabel. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 oktober 2016. 

Dnr 2016-593-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Månadsrapport oktober 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 21,8 mnkr. 

 

Dnr 2016-122-1.2.1. 
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§ 18   

Anmälan av resultat av brukarundersökning gällande 
funktionsnedsättning 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Stockholms stad har sammanställt rapporter av de 

brukarundersökningar som genomförts via enkäter till personer 

med funktionsnedsättning för år 2016.  

 

Resultaten av brukarundersökningen för personer med 

funktionsnedsättning finns tillgänglig på stadens hemsida 

www.stockholm.se/brukarundersokningar  

 

Dnr 2016-520-1.6. 

 

http://www.stockholm.se/brukarundersokningar
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§ 19   

Anmälan av Socialstyrelsens brukarundersökning ”Så 
tycker de äldre om äldreomsorgen 2016” 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Brukarundersökning inkluderar samtliga personer i Sverige över 

65 år med biståndsbeslut om hemtjänst och särskilt boende. 

Svarsfrekvensen för personer med biståndsbeslut från 

Östermalms stadsdelsnämnd om hemtjänst var 61,6 procent. 

Svarsfrekvens för särskilt boende var 58,2 procent. Resultatet 

för brukare med hemtjänst på Östermalm var i det närmaste 

identiskt med resultatet för staden totalt. När det gäller 

Hemtjänst Östermalm Linnegatan och Fältöversten, egen regi 

var svaren genomgående mer positiva jämfört med Östermalm 

totalt och staden. Likaså var svaren från brukare boende på 

särskilt boende med biståndsbeslut från Östermalms 

stadsdelsnämnd övervägande mer positiva än i staden. 

Undantaget kategorin boendemiljö där brukare på Östermalm 

var något mindre nöjda. En förbättring av resultatet gällande 

särskilt boende kan ses inom flera områden jämfört med 2015. 

 

Dnr 2016-156-1.6. 
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§ 20   

Sommarjobbsenkäten 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Enkäten har skickats ut via sms till de ungdomar som tackat ja 

till ett sommarjobb i stadens regi. Enkäten har skickats ut i 

samband med att sommarjobbsperioden avslutats. Total 

svarsfrekvens är 42 procent vilket är ett par procent högre än 

tidigare år. Totalt har 3 442 ungdomar svarat på enkäten. 

Svarsfrekvensen har ökat med 8 procent sedan enkäten gjordes 

om till en sms-enkät, tidigare skickades enkäten ut via e-post. 

 

Dnr 2016-594-1.6. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Den ökade budgettilldelningen vad gäller sommarjobb för 

Östermalm 2016 möjliggjorde att 200 ungdomar fick prova på 

att jobba.  Detta är en ökning med 140 sommarjobb eller 233 

procent, som kan jämföras med de 60 jobben som den 

borgerliga majoriteten levererade 2014 i stadsdelen. Östermalms 

satsning på kommunala sommarjobb har således gett resultat. 

Inom nästan alla områden är ungdomarna mycket mer nöjda i år 

jämfört med 2015. 

 

Årets utvärdering av sommarjobb inom Stockholms stad visar 

att hela 91 procent av sommarjobbarna trivdes med 

arbetsuppgifterna, 81 procent tyckte att arbetsuppgifterna var 

meningsfulla 95 procent tyckte att man blev väl omhändertagen. 

52 procent säger sig ha fått ökat intresse för jobb inom staden, 

medan 85 procent anser sig ha fått ökad kunskap att jobba inom 

staden.  

Flertalet säger sig ha fått information från familj och kompisar 

om att det var möjligt att söka sommarjobb i staden. Vi ser 

gärna att information om sommarjobb kan ges i skolor under 

2017, genom mässor eller dylikt.  

 

Inom nästan alla områden är ungdomarna mycket mer nöjda i år 

jämfört med 2015. 
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§ 21  

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 7 november 2016. 
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§ 22   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågors 

protokoll från den 3 november 2016. 
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§ 23   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphan-

dling till stadens 

centrala upphan-

dlingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphan-

dling lämna upp-

drag till direktör för 

den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

16-10-17 

 

Anmälan av kon-

taktperson och 

deltagare i referens-

grupp till serviceför-

valtningen för ge-

nomförande av cen-

tral upphandling   av 

fruktkorgar. 

Dnr 2016-559-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens 

centrala upphan-

dlingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphan-

dling lämna upp-

drag till direktör för 

den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

16-09-30 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

förvaltnings-

direktören vid stads-

arkivet att för nämn-

dens räkning ge-

nomföra upp-

handling av digitalis-

erings-tjänster. 

Dnr 2016-549-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

4.1 

Besvara förvalt-
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§ 24  

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, 
medborgarförslag och protokollsutdrag m.m. till 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Från och med den 11 oktober 2016 till och med den 8 november 

2016 

 

A. Protokoll från kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige i Stockholms stad 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 17 

oktober 2016, utdrag 

§ 14 Överflytt av ansvaret för genomförande av centrala 

upphandlingar av vård- och omsorgsboenden samt 

hemtjänstutförare. Dnr 152-232-/2016 

§ 16 Nytt parkeringsgarage i Hjorthagen. Dnr 112-1207/2016 

 

B. Protokoll från socialnämnden 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 

den 5 oktober 2016. 

Protokoll i sin helhet. 

 

C.  Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Inkom medborgarförslag den 16 september 2016 om gröna gator 

på Östermalm.  

Dnr 2016-418-1.2.4. Stadsdelsnämnden behandlar ärendet den 

24 november 2016. 

 

Inkom medborgarförslag den 10 oktober 2016 om träfflokal för 

psykiskt funktionsnedsatta personer från styrelsen för RSMH 

Carpe Diem. Dnr 2016-573-1.2.4. Se bilaga  

 

Inkom brev den 20 oktober 2016 om inrättande av OSA-tjänster 

i Norra Djurgårdsstadens återbruk för psykiskt 

funktionsnedsatta personer. Dnr 2016-11-1.2.3. 

Den 20 oktober 2016 har förvaltningssvar sänts till 

förslagsställaren om att OSA tjänster kräver en långsiktig 

planering och åtagande. Blir det en permanent 

återbruksanläggning i Norra Djurgårdsstaden hoppas 

förvaltningen att det finns möjlighet att ha OSA-tjänster där. 
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Inkom den 12 oktober 2016 begäran om underlag inför svar på 

en enkät om förekomsten av frekventa och omfattande 

framställningar om att få ta del av allmänna handlingar, från 

stadens juridiska avdelning, KF/KS kansli. 

Förvaltningssvar sänt den 21 oktober 2016. 

 

D. Inkomna domar, beslut och protokoll 
Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT 2016-10-11 målnr 21555-16 gällande överklagat 

beslut, Östermalms stadsdelsnämnd den 22 september 2016 § 3. 

Saken gäller laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår yrkandet om inhibition.  

BESLUT 2016-10-19 målnr 19642-15 gällande överklagat 

beslut, Östermalms stadsdelsnämnd den 27 augusti 2016 § 2. 

Saken gäller laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet. 

BESLUT 2016-10-19 målnr 27518-15 gällande överklagat 

beslut, Östermalms stadsdelsnämnd den 15 december 2015 § 4. 

Saken gäller laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

BESLUT 2016-11-02 målnr 6758-16 gällande överklagat 

avgörande, Förvaltningsrätten i Stockholm, dom den 15 

september 2016 i mål nr 26363-15. Saken rör laglighetsprövning 

enligt kommunallagen; fråga om prövningstillstånd. 

Kammarrätten meddelar inte prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens dom står därför fast. 
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§ 25   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om 

följande. 

 

Den 25 och 26 november 2016 sker en dialog om stadens 

översiktsplan. En paviljong ställs ut fredag-lördag vid 

Fältöverstens centrum. Alla är välkomna att besöka paviljongen. 

 

Den 28 november 2016 besöker Anders Ygeman från 

Regeringen stadsdelen och träffar ungdomar vid Gärdesskolan 

och nämndens ungdomsråd. Träffarna är inte publika. 

 

Den 29 november 2016 äger en temakväll om ”Hälsa” rum vid 

Convictus Bryggan i Hjorthagen kl. 18:00 – 19:30. Det är 

förvaltningen som står för inbjudan.  Convictus Bryggan på 

Midskogsgränd i Hjorthagen når dagligen 30-50 hemlösa. Alla 

som bor i området eller bara är intresserade är hjärtligt 

välkomna. Aktiviteten är en del av trygghets- och 

säkerhetsrådets fokusområde ”Platssamverkan för trygga 

platser”. 

 

Den 29 november 2016 inbjuder Oscars församling till 

församlingsafton, Fredrikhovsgatan 8 på temat ”Ung och glad – 

eller vad”, hur barn och unga vuxna mår. Representanter för 

förvaltningen, Oscars församling, Stockholmspolisen, skolorna 

på Östermalm, Föräldravandrare på Östermalm och Östermalms 

ungdomsråd deltar. 

 

Den 1 december 2016 sker ”Öppet Hus” med välkomstfika för 

nyinflyttade i Norra Djurgårdsstaden. Hela programmet 

återfinns på www.stockholm.se/norradjurgardsstaden/boende  

 

Parkmiljöavdelningen vann pris i stadens kvalitetsutmärkelse. 

 

Miljöförvaltningens ”Pingvinpris” har tilldelats förvaltningens 

medarbetare Sara Lagerros inom avdelningen förskola och 

parklek. Intervju med Sara Lagerros återfinns på 

www.stockholm.se/klimatsmartastockholm  

 

Stadsdelsnämnden framför ett stort grattis till förvaltningens 

medarbetare som vunnit pris. 

 

http://www.stockholm.se/norradjurgardsstaden/boende
http://www.stockholm.se/klimatsmartastockholm
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Dialog om Humlegården har skett och insamlandet av 

synpunkter avslutades i mitten av november 2016. Ett stort antal 

svar med många kreativa förslag har samlats in och ska nu 

bearbetas vidare. Nämnden kommer att få en sammanställning 

av inkomna enkätsvar. 
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§ 26  

Övriga frågor 

Birgit Marklund Beijer (S) informerade kort om träffen den 23 

november 2016 för nyinflyttade i Norra Djurgårdsstaden. De 

boende framför att kollektivtrafiken alltjämt fungerar dåligt. 

 

Birgit Marklund Beijer (S) berättade också att hon varit och 

provsmakat maten vid Dianagårdens vård- och omsorgsboende. 

 

Maria Antonsson (MP) berättade om den konferens hon deltagit 

på i Västerås, Forum för giftfri miljö, Kemikalieinspektionen 

den 21 november 2016. 
 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

Skrivelse ”Om äldres ensamhet i äldreomsorgen” av Therese 

Carlborg m.fl. (M) och Mimmi Deljerud Engholm (L). 

Dnr 2016-683-1.1. 

 

Ersättaryttrande 

Maximillian Molin (C) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas skrivelse. 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

24 november 2016 
Blad 39 

 

  

§ 27   

Nedskrivning av fordringar i bokföringen 

Dnr 2016-610-1.2.1. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

24 november 2016 
Blad 40 

 

  

§ 28  

Information om inkommen utredning enligt 14 kap 
socialtjänstlagen – SoL- i enskild verksamhet 

 

Dnr 2016-491-1.2.2. 
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§ 29  

Information om inkommen utredning enligt 14 kap. 
socialtjänstlagen – SoL -  i enskild verksamhet 

 

Dnr 2016-492-1.2.2. 
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§ 30  

Anmälan av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS, 
kvartal 3 2016 

 

Dnr 2016-083-1.2.1. 
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§ 31  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 13 oktober 

2016. 

 


